
 
      

Zápis ze zasedání AS PřF UJEP 

konaného dne 19. 4. 2023 

Přítomní: Mgr. Jiří Fišer, Ph.D. 

  Ing. Markéta Gloneková, Ph.D. 

  Mgr. Kateřina Hamalová 

  doc. Ing. Jaromír Havlica, Ph.D. (předseda senátu) 

Mgr. Vladan Hruška, Ph.D. 

Bc. Jan Kuřil 

Bc. Eliška Láchová 

RNDr. Zdeněk Moravec, Ph.D. 

Mgr. Květuše Sýkorová 

Ing. Magda Škvorová, Ph.D. 

Mgr. Marcel Štofik, Ph.D.  

Mark Vajšbejn 

Valerie Vítů (místopředsedkyně senátu) 

Bc. Daniela Zbořilová 

Nepřítomní:   - 

Omluvení: PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. 

Tajemnice:  Mgr. Anna Paříková 

Hosté:  Ing. Petr Lauterbach (tajemník PřF UJEP) 

Mgr. Michaela Liegertová, Ph.D. (proděkanka pro rozvoj a kvalitu PřF UJEP) 

Kristýna Šedivá 

RNDr. Martin Švec, Ph.D. (proděkan pro studium PřF UJEP) 

doc. RNDr. Michal Varady, Ph.D. (děkan PřF UJEP) 

 

Návrh programu zasedání: 

1. Schválení programu zasedání. 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 22. 3. 2023. 

3. Schválení rozpočtových změn vůči PF a FŽP a plánu čerpání FRIM na rok 2023. 

4. Projednání navrhovaných změn ve Volebním řádu AS PřF UJEP ohledně vzniku nového 

volebního okrsku pro fakultní součást CENAB. 

5. Různé. 

 

Zahájení: 13.02 

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno 13 z 15 členů. 

Předseda AS PřF UJEP Havlica zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP a členů vedení PřF 

UJEP. 



 
      

1. Schválení programu zasedání. 

Předseda AS PřF UJEP vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání. 

Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu připomínky. Předseda AS PřF UJEP požádal 

přítomné senátory o hlasování o schválení programu.  

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program mimořádného zasedání. 

hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 22. 3. 2023. 

Předseda AS PřF UJEP vybídl senátory ke komentářům k uvedenému zápisu. Nikdo daný 

zápis nekomentoval. Předseda AS PřF UJEP vyzval přítomné senátory k hlasování. 

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje zápis z minulého řádného zasedání AS PřF UJEP 

konaného dne 22. 3. 2023. 

hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

3. Schválení rozpočtových změn vůči PF a FŽP a plánu čerpání FRIM na rok 2023. 

13.05 přišla senátorka Sýkorová. 

Předseda AS PřF Havlica předal slovo předkladateli bodu, tajemníku Lauterbachovi. Tajemník 

Lauterbach na úvod oznámil, že rozpočet PřF zatím není schválený, je však projednaný na 

vedení PřF. Předložené rozpočtové změny se týkají vyrovnání vzájemné výuky mezi fakultou 

PřF a fakultami PF a FŽP. Tajemník doplnil, že dané částky jsou odsouhlasené proděkanem 

pro studium.  

Poté tajemník Lauterbach předpoložil plán čerpání FRIM. Plán zahrnuje požadavky KCh a KI 

a potřebná opatření na CPTO, která vyplynula z energetického auditu. Tato opatření by měla 

mít návratnost během 5 až 6 let. Částky nejsou finální a v případě výkyvů požádá tajemník 

Lauterbach o další projednání změny rozpočtu. Další položkou je rekonstrukce budovy v areálu 

Za Válcovnou, na které bude možná i spoluúčast rektorátu. Výše položky zatím není známá. 

Na závěr tajemník Lauterbach shrnul plán čerpání, který je v mínusu, ale chybějící částku je 

možné převést z fondu provozních prostředků. Dodal také, že se čekají úspory v rámci 

výběrových řízení. 

Předseda AS PřF Havlica předal slovo senátorce Škvorové, která zastoupila předsedu EKAS 

Přibyla. Senátorka Škvorová uvedla, že EKAS na svém zasedání upozornila na nesrovnalosti 

v tabulce plánu čerpání FRIM a poprosila o zaslání dokumentů s požadavky na chybějící 

dokumenty s požadavky kateder všem senátorům AS PřF UJEP. Nesrovnalosti byly v tabulce 

plánu čerpání FRIM napraveny a spolu s požadovanými dokumenty rozeslány senátorům před 

zasedáním AS PřF. Jiné připomínky EKAS neměla a rozpočtové změny i plán čerpání FRIM 

doporučili ke schválení. 

Usnesení: Podle § 27 odst. 1 písm. c Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. AS PřF UJEP projednal a 

schválil: 1) rozpočtovou změnu vůči PF UJEP a FŽP UJEP a 2) plán čerpání FRIM na rok 2023. 



 
      

hlasování: 14 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

4. Projednání navrhovaných změn ve Volebním řádu AS PřF UJEP ohledně vzniku nového 

volebního okrsku pro fakultní součást CENAB. 

Předseda AS PřF Havlica krátce odůvodnil zařazení toho bodu do programu zasedání. Uvedl, 

že na PřF vznikla nová součást CENAB, jejíž akademičtí pracovníci nemají vlastní volební 

okrsek. Předseda AS PřF Havlica oznámil, že materiály k tomuto bodu zaslal i vedoucímu 

CENABu dr. Malému, který v rámci fakultní součásti vyvolal diskuzi ohledně jména okrsku. 

Předseda AS PřF Havlica předal slovo předkladateli bodu, senátoru Moravcovi. Senátor 

Moravec na úvod představil pracovní skupinu, která vznikla za účelem zvážení možnosti vzniku 

nového volebního okrsku. Pracovní skupina jednala ve složení: Martin Kuřil, Jiří Přibyl, Jaroslav 

Pavlík a Zdeněk Moravec. Senátor Moravec shrnul závěry ze setkání pracovní skupiny. 

V budoucnu je nutné projednat nové okrsky individuálně, nelze stanovit jednotná pravidla pro 

jejich vznik. Hlavní předpoklady pro vznik okrsku však jsou: aby součást byla srovnatelná se 

stávajícími součástmi s ohledem na počet přepočtených úvazků; dále aby garantovala studijní 

program, aktivně se podílela na výuce a měla vizi dlouhodobé existence. CENAB tyto 

předpoklady splňuje, CPPV však ne. 

Senátor Moravec připomněl, že volební okrsky by měly odpovídat odbornému zaměření 

akademiků a je tedy na zvážení, zda např. nanotechnologie vyčlenit jako samostatný obor od 

chemie a fyziky. V případě studentské komory se přiklání k tomu, aby nanotechnologie byly 

přičleněné k jednomu z existujících okrsků jako doposud. 

Předseda AS PřF Havlica upozornil na nutnost včasného schválení případných změn 

Volebního řádu, aby byl platný před vyhlášením voleb do AS PřF. Dodal, že po schválení v AS 

PřF UJEP musí dokument schválit i AS UJEP. Děkan oznámil, že navržené změny projednají 

na nejbližším kolegiu děkana i na poradě vedení.  

 

13.35 odešla proděkanka Liegertová. 

 

Předseda AS PřF Havlica vrátil slovo senátoru Moravcovi, aby představil navržené změny ve 

Volebním řádu AS PřF. Senátor Moravec řekl, že pracovní skupina navrhuje nenavyšovat 

celkový počet mandátů. Se vznikem nového volebního okrsku se však změní počet vázaných 

mandátů akademických pracovníku ze 6 na 7 a u volných mandátu ze tří na dva. Rozhodnutí o 

názvu okrsku by mělo zůstat na CENABu, avšak ze všeobecné diskuze vzešel návrh názvu: 

nano/bio-technologický. Pro studentské okrsky navržené změny nejsou, zůstávají tedy 

v původním počtu a pod stejnými názvy. Proděkan Švec dodal, že např. obor Počítačové 

modelování také nemá vlastní název v okrscích.  

Senátor Moravec uvedl další navrženou změnu, a to možnost zaškrtnout pouze dva kandidáty 

za jeden volební okrsek a jednu katedru, což by mělo zajistit pestré složení Akademické 

komory.  



 
      

Děkan Varady řekl, že souhlasí s návrhem na vytvoření nového okrsku a poděkoval pracovní 

skupině za přípravu. 

Proděkan Švec připomněl, že se nevzala v potaz odbornost oboru. Děkan Varady poznamenal, 

že je to ošetřeno podmínkou akreditováním studijních programů.  

Senátor Hruška se zajímal, zda se překrývají úvazky na pracovištích, aby akademici 

nekandidovali za více okrsků. Senátor Moravec reagoval, že to neumožňuje Volební řád. 

V případě úvazků na více pracovištích je možné kandidovat pouze za jedno. Senátor Kuřil se 

zeptal, proč nebylo navrženo navýšení počtu mandátů. Senátor Moravec to odůvodnil 

omezeným počtem akademických pracovníků na PřF.  

Usnesení: Senát bere na vědomí navrhované změny ve Volebním řádu AS PřF UJEP. 

 

5. Různé. 

Předseda AS PřF Havlica se zeptal přítomných, zda mají další bod k projednání. Děkan Varady 

požádal o slovo a oznámil, že navazující magisterský program Analytická chemie životního 

prostředí a toxikologie, který byl akreditován společně PřF a FŽP, bude nově zajišťovat FŽP 

místo PřF. Motivací pro tento krok ze strany PřF byla nová akreditace navazujícího programu 

Aplikované chemie a také náročnost zajištění odborníků pro toxikologii.  

Senátor Hruška se zajímal, jaké jsou možnosti ohledně zakoupení vybavení pro 

videokonference na katedrách. Na KGEO by jej rádi využili v rámci online přednášek odborníků 

pro studenty. Děkan Varady oznámil, že některé katedry už vybavené jsou a upozornil, že to 

není to levná záležitost. Senátor Vajšbejn doporučil konferenční zařízení, které se umístí 

doprostřed mezi účastníky a které zabere co nejvíc zvuku. To se dá doplnit webkamerou. Také 

navrhl, aby CIT zakoupil profesionálnější vybavení, které by si katedry mohly zapůjčit.  

Senátor Vajšbejn se zeptal, zda je kvestor pracovně vytížen. Neodpovídá totiž na email ohledně 

kapacity parkoviště. Senátoři potvrdili, že je zřejmě vytížen.  

Nikdo z přítomných nenavrhl další věc k projednání, a tak se předseda AS PřF Havlica rozloučil 

se všemi a ukončil zasedání. 

 

Ukončení: 14.06 

Zapsala: Mgr. Anna Paříková 

doc. Ing. Jaromír Havlica, Ph.D., 

předseda AS PřF UJEP 

 


